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Protokół nr XXXII/08 
 

z obrad XXXII sesji Rady Miejskiej w Rzgowie 
 w dniu 4 grudnia 2008r. 

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 
 
Obrady XXXII Sesji Rady Miejskiej w Rzgowie V kadencji (2006- 2010) otworzył o godz. 
12.20 Przewodniczący Rady Miejskiej w Rzgowie Marek Bartoszewski stwierdzając 
jednocześnie quorum, uprawniające Radę do podejmowania uchwał. 

 
W posiedzeniu uczestniczyło początkowo 11 radnych (później 13, zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Nieobecny na sesji był radny Mateusz 
Kamiński, oraz radny Mariusz Czarnocki. Udział w sesji wziął również Burmistrz 
Rzgowa Jan Mielczarek, Zastępca Burmistrza Jadwiga Pietrusińska, Pani Skarbnik 
Anna Skórniewska, Kierownik GZWiK Konrad Kobus oraz radca prawny Andrzej 
Gensler. 
Udział w sesji wzięli również sołtysi, wpisani na listę obecności stanowiącej załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu i goście, wpisani na listę będącą załącznikiem nr 3 do niniejszego 
protokołu. 
Przewodniczący powitał zebranych gości i przedstawił porządek obrad, pytając o ewentualne 
wnioski o wprowadzenie zmian do porządku obrad. Żadne zmiany nie zostały 
zaproponowane. 
Porządek obrad obejmował: 
1. Otwarcie sesji 
2. Stwierdzenie quorum 
3. Wybór sekretarza obrad 
4. Przedstawienie porządku obrad 
5. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji RM 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rzgów na rok 2008 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale nr XIX/107/2008 w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Rzgów na rok 2008  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletnim Programie Inwestycyjnym 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Planie Rozwoju Lokalnego Gminy Rzgów 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia stawek podatku od nieruchomości na 2009r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy zbiorowej za zaopatrzenie w wodę i 

odprowadzanie ścieków 
12. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego (GZWiK) 

na rok 2009 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Rzgów z 

organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 
2009” 

14. Interpelacje radnych 
15. Wnioski i zapytania 
16. Komunikaty, sprawy różne 
17. Zamknięcie sesji. 
Po powitaniu zebranych Przewodniczący poinformował o terminie najbliższej sesji, 
zaplanowanej na 18 grudnia br. Będzie to sesja budżetowa. 
Ad.4. 
Sekretarzem obrad wybrano jednogłośnie radnego Stanisława Bednarczyka. 
Ad.5. 
Na sesję o godz. 12.30 przybył radny Bagiński, zatem obrady kontynuowano w składzie 
12-osobowym. 
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Protokół jest dostępny w Biurze Rady Miejskiej w Rzgowie. Uwag do protokołu nie było, 
przyjęty został jednogłośnie. 
Ad.6. 
Zmiany w budżecie zreferowała pokrótce Pani Skarbnik Anna Skórniewska, zgodnie z 
załącznikiem nr 4 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący poinformował wcześniej, iż dotacja na dzieci uczęszczające do przedszkoli 
publicznych i niepublicznych poza gminę Rzgów ulega zmianie (Zał. Nr 2 do uchwały)-
zmniejszeniu ze 112 tys. na 41 tys.500 zł. Przewodniczący pogratulował służbom Burmistrza 
udanych negocjacji w tym temacie. 
Pani Skarbnik A.Skórniewska o zmianach budżetowych: 
-Zmiana w strukturze dochodów budżetowych z powodu przewidywanego nie wykonania 
planu z tytułu sprzedaży gruntów i z tytułu wpływów z wysypiska –na kwotę 1 mln. 200 tys. 
zł. Proponujemy zwiększenie wpływów w innych tytułach, będą to: wpływy z najmu i 
dzierżawy składników majątkowych, podatek od czynności cywilnoprawnych, od 
nieruchomości, od osób fizycznych, podatek rolny, od spadków i darowizn, opłata targowa, 
renta planistyczna oraz odsetki bankowe – również łącznie na 1 mln 200 tys. zł. 
-Dokonujemy zmiany zwiększenia dochodów i wydatków w tytułach –zwiększenie planu o 4 
tys. zł. na zwroty nienależnie pobranych świadczeń z opieki społecznej, 2 tys. na odsetki, 
zwiększamy o 1500 zł. dotację na studium wykonalności na sale multimedialne dla szkół, 
zmniejszamy dotacje na dzieci uczęszczające do przedszkoli poza gminę Rzgów –kwota 
pierwotna to 110 tys. zł, w tej chwili to 40 tys. zł.. Zwiększamy też plan wydatków 
inwestycyjnych –budowa parkingu przy ul.Łódzkiej na 85 tys. 500 zł. oraz na wykonanie 
projektu hali sportowej -120 tys. zł. Są to środki z wydatków niewygasających, które musimy 
wprowadzić z powrotem do budżetu, gdyż nie wywiązaliśmy się z zadań inwestycyjnych w 
terminie do 30 listopada. 
-Zmiany w planie wydatków budżetowych –zwiększenie planu na OSP Rzgów-13 tys. zł., na 
wykonanie odwodnienia ul.Brzozowej i Cmentarnej w Rzgowie, przesunięcie między 
działami w dziale oświata i wychowanie oraz zmiana tytułu inwestycyjnego z „modernizacja 
instalacji c.o. w OSP w Rzgowie” na „modernizacja kotłowni w OSP w Rzgowie”. 
-zmiana po stronie przychodów i rozchodów –zmniejszenie spłaty rat kredytowych w tym 
roku o 37 tys. 200 zł. 
-w samej treści uchwały w § 6 kwotę dotacji ze 110 tys. zł. zmniejszamy na 40 tys. zł. 
-zmiana w załączniku 7 w pozycji 3 „dotacja celowa przekazana gminie” też zastępujemy 
kwotę 110 tys. zł. kwotą 40 tys. zł. 
Wobec braku pytań, Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu: 12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXXII/207/2008 w sprawie zmian w budżecie gminy Rzgów na rok 
2008. 
Ad.7. 
W temat wprowadziła Pani Skarbnik A.Skórniewska. Zmiana w uchwale związana jest ze 
zmianą planu przychodów i wydatków GZWiK w Rzgowie w 2008 r. i dokonywana jest na 
wniosek Kierownika Gminnego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Rzgowie. Temat 
omówiony na Komisji wtorkowej, pytań brak. Przewodniczący odczytał treść uchwały i 
przystąpił do głosowania.  
W głosowaniu: 10„za”, 1„przeciw”, 0„wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXXII/208/2008 w sprawie zmiany w uchwale nr XIX/107/2008 w 
sprawie uchwalenia budżetu gminy Rzgów na rok 2008. Jeden radny nie głosował. 
Ad.8. 
Zmiana Wieloletniego Programu Inwestycyjnego. Jest to konsekwencja przyjęcia 
wcześniejszych zmian budżetowych. Zmiany omawiane przy zmianach budżetowych zostały 
uwzględnione w niniejszej uchwale. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
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W głosowaniu: 12„za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXXII/209/2008 w sprawie zmiany w Wieloletnim Programie 
Inwestycyjnym. 
Ad.9. 
Zmiana Planu Rozwoju Lokalnego. Ta zmiana jest również konsekwencją przyjęcia zmian 
budżetowych oraz zmiany Wieloletniego Programu Inwestycyjnego, który jest elementem 
składowym Planu.  
Wobec braku pytań, Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu: 12„za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXXII/210/2008 w sprawie Planie Rozwoju Lokalnego Gminy 
Rzgów 
Ad.10. 
Ustalenie stawek podatku od nieruchomości. 
Przewodniczący poinformował, że z uwagi na kryzys gospodarczy, Rada, na wniosek 
Burmistrza, postanowiła nie zmieniać stawek podatku od środków transportowych. Rada 
proponuje zmienić jednak stawki podatku od nieruchomości, choć nieznacznie. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały, podając jednocześnie maksymalne, możliwe do 
uchwalenia stawki. 
Propozycje stawek : 

Nazwa- podstawa opodatkowania 
Stawki  uchwalone 

przez Radę Miejską w 
Rzgowie na rok 2008 

Górne stawki 
ustalone przez 
MF na 2009r. 

Stawki uchwalane 
przez Radę 
Miejską w 

Rzgowie  na 
2009r. 

1 2 3 4 
1) od gruntów:  

a) związanych z prowadzeniem działalności 
gospodarczej bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i 
budynków od 1 m2 powierzchni, 

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne, 
retencyjne lub elektrowni wodnych od  
1 ha powierzchni,  

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie 
odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku 
publicznego od 1 m2 powierzchni;  

2) od budynków lub ich części:  
a) mieszkalnych od 1 m2 powierzchni 
       użytkowej,  
b) związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich części zajętych na 
prowadzenie działalności gospodarczej z 
zastrzeżeniem punkt c- od 1 m2 powierzchni 
użytkowej  

c) związanych z prowadzeniem działalności 
gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich części zajętych na 
prowadzenie działalności gospodarczej o 
powierzchni powyżej 2000 m²- od 1 m2 
powierzchni użytkowej  

d) zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej w zakresie obrotu 
kwalifikowanym materiałem siewnym-  od 1 
m² powierzchni użytkowej,  

e) zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej w zakresie udzielania 
świadczeń zdrowotnych- od 1 m2 
powierzchni użytkowej,  

f) od pozostałych, w tym zajętych na 
prowadzenie odpłatnej statutowej 

 
0,68 
 
 
3,74 
 
 
0,32 
 
 
 
0,50 
 
17,50 
 
 
 
 
17,50 
 
 
 
 
7,50 
 
 
3,50 
 
 
4,00 
 

 
0,74 
 
 
3,90 
 
 
0,37 
 
 
 
0,62 
 
19,81 
 
 
 
 
19,81 
 
 
 
 
9,24 
 
 
4,01 
 
 
6,64 
 

 
0,70 
 
 
3,90 
 
 
0,35 
 
 
 
0,55 
 
18,00 
 
 
 
 
19,81 
 
 
 
 
8,00 
 
 
4,01 
 
 
4,50 
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działalności pożytku publicznego przez 
organizacje pożytku publicznego  od 1 m2 
powierzchni użytkowej;  

g) od budynków letniskowych- od 1 m2 
powierzchni użytkowej. 

 
 
6,37 
 

 
 
6,64 

 
 
6,64 
 

Rada postanowiła zastosować maksymalną, możliwa stawkę w stosunku do obiektów 
wielkopowierzchniowych z uwagi na to, że losy opłaty targowej nie są do końca jasne, a od 
tych podatków głównie zależy dochód gminy i utrzymanie całej infrastruktury. Ponadto, 
stosowane były obchodzące prawo praktyki przy sprzedaży gruntów –tak, aby uniknąć 
opłacania renty planistycznej. 
Pytań brak. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu: 11„za”, 0„przeciw”, 1„wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXXII/211/2008 w sprawie uchwalenia stawek podatku od 
nieruchomości na 2009r. 
Ad.11. 
Zatwierdzenie taryfy zbiorowej na zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków. 
Przewodniczący –propozycje w porównaniu do innych gmin są bardzo niskie, co radni 
zaaprobowali na wspólnym posiedzeniu Komisji. Przewodniczący poinformował 
jednocześnie zebranych tytułem wstępu, że z mediów docierają sygnały, iż Unia Europejska 
zamierza wprowadzić nam bardzo wysokie ceny wody z uwagi na małą ilość słodkiej wody w 
całej Europie. 
Głos zabrał Kierownik GZWiK w Rzgowie, Konrad Kobus. 
Kierownik odczytał proponowane ceny wody i ścieków przedłożone we wniosku taryfowym 
na rok 2009 i poprosił o pytania. Pytań nie było. 
Stawki (netto) zaproponowane we wniosku to: 
Woda na cele socjalne dla mieszkańców, rolników i służby zdrowia -2,09 
Woda na cele przemysłowe -2,13 
Ścieki socjalne – 4,19 
Ścieki przemysłowe -4,19 
Po dopłacie z Urzędu:  
Cena wody dla mieszkańców byłaby na poziomie 1,99 zł. 
Ścieki dla mieszkańców -3,19. 
Cena wody i ścieków dla przemysłu nie zmienia się. 
VAT przy wodzie i ściekach to 7%. 
W porównaniu z rokiem ubiegłym wzrost cen wody wyniósłby 9,42%, a ścieków 5,28%. 
Kierownik poprosił o przyjęcie wniosku taryfowego w zaproponowanym kształcie. 
Przewodniczący wobec braku pytań, odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania.  
W głosowaniu: 11„za”, 1„przeciw”, 0„wstrzym. się” Rada Miejska w Rzgowie przyjęła 
uchwałę nr XXXII/212/2008 w sprawie zatwierdzenia taryfy zbiorowej za zaopatrzenie 
w wodę i odprowadzanie ścieków. 
O głos poprosił następnie ponownie Kierownik Konrad Kobus, który podziękował Radzie za 
głosy i poprosił o uwzględnienie w planach poszczególnych Komisji współpracy oraz kontroli 
GZWiK w Rzgowie, tak, aby radni byli dokładnie zorientowani co dzieje się w GZWiK-u, 
jaki jest przepływ środków finansowych. 
Sołtys Strycharski –na terenie sołectwa Rzgów zapchany był rurociąg ściekowy, po 
interwencji okazało się, że w kanalizacji było wszystko, nawet ziemniaki- sołtys zaapelował o 
rozwagę mieszkańców. 
Przewodniczący zauważył, że kultura użytkowania wspólnych dóbr w Polsce jest bardzo 
niska, takich apeli zatem nigdy za wiele. 
Ad.12. 
Dotacja przedmiotowa dla GZWiK w Rzgowie na rok 2009. 
Przewodniczący –uchwała ta jest konsekwencją przyjęcia taryf za wodę i ściek w 
omówionym w poprzednim punkcie kształcie. Wprowadzono poprawkę do projektu uchwały 
poprzez dodanie słów „sprzedanej” w § 1 uchwały- „Ustala się stawkę jednostkową dotacji w 
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wysokości 0,20 zł netto do 1 m3 wody sprzedanej dla I grupy taryfowej (cele socjalne), 1,00 
zł netto za 1 m3 ścieków dla I grupy taryfowej (...)”. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Łączna do płata gminy do zakładu budżetowego do 
ceny wody i ścieków to 192 tys. 123 zł. 
Radny Zięba poprosił Pana Kierownika aby wyjaśnił w obecności sołtysów powody nie 
zastosowania dotacji do wozu asenizacyjnego. 
Kierownik Kobus wyjaśnił, iż usługi asenizacyjne to działalność dodatkowa dla GZWiK- 
wprowadzenie dopłaty przez gminę naruszyłoby zasadę wolnej konkurencji w odniesieniu do 
pozostałych podmiotów świadczących takie usługi na naszym terenie. Pan Kierownik dodał, 
że ceny ścieków odbieranych przez wóz asenizacyjny nie uległy jednak podwyższeniu. 
Głos zabrał mecenas Gensler, który potwierdził, że prywatne firmy mogłyby zaskarżyć gminę 
z tytułu naruszenia zasady ochrony konkurencji, więc taka dotacja nie miałaby sensu. 
Przewodniczący –cena 7,50 zł. za ścieki z beczki to cena i tak bardzo konkurencyjna w 
odniesieniu do innych podmiotów świadczących takie usługi na terenie naszej gminy. 
Przewodniczący dodał, że niestety Unia i nasze urzędy robią wszystko aby utrudnić gminom 
pozyskanie środków unijnych i choć kanalizacja należy się wszystkim, bez tych środków 
trudno będzie nam ją wybudować szybko. 
Radca Gensler dodał, że utrzymywanie niskich cen beczki stabilizują ceny również u innych 
świadczeniodawców, stąd dużą pomocą gminy i GZWiK w tej sprawie jest utrzymywanie 
niskich cen beczki. 
Radny Gąsiorek dodał, że ostatnia kontrola GZWiK przez Komisję Rewizyjną odbyła się  
15 stycznia 2007 roku. 
Innych pytań  nie było. 
Przewodniczący przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu: 11„za”, 1„przeciw”, 0„wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXXII/213/2008 w sprawie dotacji przedmiotowej dla zakładu 
budżetowego (GZWiK) na rok 2009. 
Ad.13. 
O godz.13.25 na sesję przybył radny Piekarski- obrady kontynuowano w składzie 13-
osobowym. 
Program współpracy gminy Rzgów z organizacjami pozarządowymi. 
Temat zreferowała Pani Burmistrz Pietrusińska.  
Obowiązek przyjęcia takiej uchwały wynika z ustawy o pożytku publicznym i wolontariacie. 
Rada musi przyjąć co roku taki program, w który określi zadania, jakie będzie realizowała 
wspólnie z organizacjami. Są to organizacje pozarządowe, ewentualnie związki kościelne. W 
przypadku naszej gminy zadania, jakie realizujemy w ramach programu to pomoc rodzinom i 
osobom w trudnej sytuacji życiowej i wyrównywanie szans tych rodzin i osób, krajoznawstwo 
oraz wypoczynek dzieci i młodzieży, upowszechnianie kultury fizycznej i sportu, 
przeciwdziałanie patologiom społecznym. W myśl ustawy sama realizacja polega na 
ogłoszeniu konkursu, który wyłania organizacje realizujące zadania określone w tym 
programie. Do konkursu mogą przystąpic różne organizacje, choć do tej pory są to 
organizacje z terenu naszej gminy –LUKS „Sokół”, GLKS „Zawisza”, Stowarzyszenie 
„Otwarte serca” oraz siostry Felicjanki. W skład komisji konkursowej powołanej przez 
Burmistrza wchodzą członkowie Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Rzgowie, 
Pani Skarbnik Skórniewska i Pani Burmistrz Pietrusińska. 
Przewodniczący –projekt został radnym przedłożony i omówiony na komisji przy udziale 
przedstawicieli organizacji pozarządowych –nikt nie wnosił uwag. 
Pani Burmistrz uszczegółowiła, że środki na w/w zadania pochodzą z budżetu gminy, ale 
same organizacje mogą być wspierane spoza budżetu i mieć własne udziały. Kolejnym 
etapem będzie uchwalenie i zabezpieczenie odpowiednich środków na poszczególne 
organizacje, z tym, że uszczegółowimy temat w ten sposób, iż rozdzielimy w budżecie środki 
na piłkę nożną i uczniowskie zajęcia pozalekcyjne. 
Wobec braku pytań, Przewodniczący przystąpił do głosowania. 
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W głosowaniu: 13„za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXXII/214/2008 w sprawie przyjęcia „Programu współpracy 
Gminy Rzgów z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w 
art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na rok 2009”. 
Ad.14. 
Nowych interpelacji brak. 
Ad.15. 
Radny Zięba: 
-o postawienie na skrzyżowaniu Rudzkiej i Nasiennej kierunkowskazu z napisem „Gospodarz 
0,7 km” 
-za ulicą Stawową na ul.Nasiennej wstawić tablicę „Gospodarz”. 
Przewodniczący proponował napisać nazwę miejscowości od numeru do numeru. 
Radny Zygmunt przedstawił reprezentację mieszkańców ul.Szczytowej, którzy 
wnioskowali o montaż progów zwalniających w ul.Szczytowej. 
Przewodniczący poinformował, że temat został przedłożony i omówiony na poprzedniej sesji. 
Przewodniczący tłumaczył, że polepszenie jakości powierzchni ulic pociąga za sobą od razu 
wnioski mieszkańców o montaż progów zwalniających, co nie jest jednak uzasadnione z 
uwagi na płynność ruchu w całej gminie.  
Głos zabrała przedstawicielka ul.Szczytowej Pani Hablewska, która poinformowała, że jest to 
ulica bez chodnika, o szerokości czasami 5 metrów, po której chodzą piesi, jeżdżą rowerzyści, 
a kierowcy nagminnie przekraczają znacząco prędkość. Pani dodała, że żadne względy 
prawne nie dyskwalifikują tej ulicy do montażu progów zwalniających. Pani dodała, że w 
całym świecie istnieje tendencja do uspokajania i spowalniania ruchu. 
Pani Hablewska dodała, że ul.Szczytowa jest równoległa do ulicy Rzgowskiej i stanowi 
doskonały objazd wobec trwających tam remontów. 
Radny A.Zygmunt: 
-jestem przeciwnikiem progów zwalniających w naszej gminie, podobnie jak inni radni, ale w 
stosunku do ul.Szczytowej radny poprosił Radę o poparcie wniosku mieszkańców. 
Radny Gierasiński: 
-z tej ulicy korzystają nasi mieszkańcy, bo obcy mieszkańcy jej nie znają. Najprostszym 
sposobem jest postawienie znaków ograniczających prędkość. Jest to droga publiczna, na 
których obowiązuje ograniczenie prędkości do 50 km/h. 
Radny A.Zygmunt: 
-znaki nie załatwiają sprawy, więc montaż takich progów to doskonała alternatywa. 
Radny Bednarczyk: 
-w tamtym roku na ul.Szczytowej był pożar domu- proszę sobie wyobrazić możliwość 
dojazdu do domu w wypadku pożaru, podobnie pogotowie i inne służby. 
Pani Hablewska zauważyła, że progi po jednej części już były w trakcie tego pożaru. Radny 
Skalski: 
-o zdjęcie już istniejących progów lub nie dokładanie nowych, podobnie w Rzgowie jest 
wiele ulic, które powinny mieć progi. 
Radny Gierasiński: 
-podejmując myśl radnego Skalskiego podał przykład ulicy Kusocińskiego, która dowodzi, że 
progi nie załatwią sprawy. 
Radny Zygmunt: 
-wnioskuję, aby w porządek posiedzenie Komisji 6 grudnia wstawić obejrzenie 
ul.Szczytowej. 
Pani Elżbieta Kamieńska (jedna z mieszkanek ul.Szczytowej) – ponowiła apel aby radni 
wzięli pod uwagę bezpieczeństwo mieszkańców ul.Szczytowej. Pani przypomniała, że 
Burmistrz podczas wstępnej rozmowy sugerował, że rada nie będzie robić problemu. 
Burmistrz – dyskusja trwa, bo od kiedy zamontowałem progi na ul. Kusocińskiego i innych 
ulicach, przyszli ludzie z pretensjami, od tego czasu rada zabroniła mi samowolnego 
zakładania garbów. Nie możemy dostosowywać naszego prawa do społeczeństwa, które nie 
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respektuje i łamie prawo. Burmistrz proponował jednak pogodzenie stron i założeni jednego, 
dwóch progów na ul.Szczytowej. Problemem jest jednak słabe egzekwowanie prawa i 
przepisów, a nie ich brak. 
Radny Hajduk: 
-na ul.Usługowej zmontowano progi –jestem za tym aby nie było progów nigdzie. 
Radny Skalski: 
-może rozwiązaniem byłoby to aby patrole Policji z radarem pojawiały się częściej na 
rzgowskich ulicach, ale nie róbmy wyjątków w kwestii progów. 
Izabela Buchalska: 
-aby dostać patrol raz w tygodniu na ul.Centralnej, o co się starałam, musiałam zadzwonić do 
Rzgowa, Tuszyna, Koluszek a i tak poinformowano mnie, że telefonicznie nie da się nic 
załatwić. Proszę o poruszenie tej sprawy w Policji, gdyż mój wniosek pozostał bez echa do 
dziś, a gmina łoży sporo na Policję. 
Kierownik K.Kobus: 
-mieszkam w Rzgowie przy ul.Glinianej i tam jeżdżą co najmniej 200 km/h. Odnośnie policji, 
w ubiegłym roku, na 12 policjantów drogówki, pracowało tylko 4, komendant powiatowy nie 
miał ludzi. 
Z.Snelewski: 
-nie sugerując żadnego rozwiązania zauważył, że ul.Szczytowa jest niebezpieczna z uwagi na 
wąski pas drogowy i może się tam zdarzyć wypadek, zwłaszcza, że ruch pieszych będzie się 
tam odbywał po asfalcie. 
Pani Kamieńska podziękowała za przychylne głosy i wyraziła nadzieję, że rada podejmie 
właściwą decyzję. 
Burmistrz poprosił radnego powiatowego Kobusa o poruszenie tematu na Powiatowej 
Komisji Bezpieczeństwa. 
Radny Gierasiński: 
-pytałem kto z Urzędu Miasta przegląda nagrania z monitoringu rzgowskiego –radny 
poinformował o sobotnim incydencie dewastacji koszy w parku i braku interwencji policji. 
Burmistrz odnośnie ul.Szczytowej poinformował, że dnia 8 grudnia od 10.00-14.00 na 
ul.Piotrkowskiej 104 –odbędzie się debata nt. bezpieczeństwa na osiedlach. Burmistrz 
podkreślił, że dobrze byłoby aby zainteresowani udali się również na to spotkanie. 
Przewodniczący dodał, iż w sobotę Komisja Gospodarki Budżetu i Finansów dokona oględzin 
ul.Szczytowej i temat będzie dyskutowany. Przewodniczący przekonywał, że Rada rozumie 
problem mieszkańców, ale zgoda na progi może spowodować wzmożenie żądań w temacie 
zakładania progów zwalniających i czymś trzeba takie roszczenia zahamować. Ludzie żądają 
nawet montowania progów zwalniających na drogach wojewódzkich. Przewodniczący 
zauważył, że ul.Szczytowa to ulica „szczęśliwa” - ma wszystkie media, jako jedna z 
nielicznych, ale z perspektywy gminy rada musi brać pod uwagę to, że inne ulice też 
chciałyby mieć garby. Są również inne sposoby, np. kamery na ulicach i ich atrapy. 
Przewodniczący dodał, że rada może też założyć chodnik na ul.Szczytowej, ale to sami 
mieszkańcy ul.Szczytowej nie respektują planu zagospodarowania i rada prosi o reakcję z ich 
strony. „Odsuńcie się Państwo z ogrodzeniami od drogi abyśmy mogli zmieścić tam chodnik -
dla Państwa bezpieczeństwa”- zaapelował Przewodniczący. Przewodniczący wyraził też 
przekonanie, że może znajdzie się jakieś kompromisowe rozwiązanie. 
Sołtys Hoja: 
-zaproponował zorganizowanie akcji „Bezpieczna jazda po gminie”, rozpoczęcie edukacji 
społeczeństwa w temacie bezpiecznej jazdy. 
Radny Skalski: 
-ul.Łódzka od trasy do Rzgowa –jakiej szerokości jest przewidziane pobocze na ul.Łódzkiej? 
Jeden z właścicieli posesji postawił potężne betonowe słupki, które wchodzą w pobocze. 
Radny Bagiński: 
-o zajęcie się sprawą osób demontujących garby na ulicach rzgowskich 
–o uzupełnienie porządku obrad najbliższej sesji informacją Burmistrza odnośnie 
uczestnictwa gminy Rzgów w inwestycji wodociągowej oraz informacją nt realizacji tematu 
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pt. „wykonanie koncepcji gospodarki wodnej gminy Rzgów”- z podaniem ewentualnych 
wniosków wypływających z tej koncepcji. Wykonanie koncepcji gospodarki wodnej Gminy 
Rzgów. Jeżeli koncepcja jest już opracowana to proszę o wyciągnięcie wniosków. 
Sołtys Strycharski: 
-o wyjaśnienie odmowy płacenia ryczałtu za rozmowy telefoniczne sołtysów przez gminę, 
-czy jako sołtysi możemy korzystać ze sklepu MakroCasch? 
Odpowiedzi w pierwszym temacie udzielił radca Gensler. Zmieniły się interpretacje odnośnie 
płacenia ryczałtu za telefon. Radny odczytał wyrok NSA o sygnaturze II S.A. 1593/01, w 
którym Sąd stwierdza, że wydatki i koszty ponoszone przez sołtysów mogą być jedynie 
rekompensowane poprzez ujęcie ich w ramach diet. Radca odczytał również uchwałę RIO w 
Poznaniu, której uzasadnienie potwierdza brak podstaw prawnych do planowania w budżecie 
wydatków na abonament telefoniczny dla sołtysów. Informacja taka została zawarta również 
w Gazecie Sołeckiej. Radca wyraził przekonanie, że jedyną słuszną prawnie drogą jest 
podwyższenie diet dla sołtysów. 
Przewodniczący zauważył, że rada podniosła już diety sołtysom, może rozważymy to w 
przyszłości, ale nie w tym roku 
Sołtys Strycharski: 
-chcieliśmy zaprenumerować Gazetę Sołecką, ale ponoć nie możemy z funduszy Rady 
Sołeckiej. 
Przewodniczący wyraził przekonanie, że taką gazetę Rada powinna zaprenumerować z 
własnych środków. 
Sołtys Zimoń: 
-o wyrównaniu jezdni przy posesji 56 w Kalinku, 
-dwa głazy na skrzyżowaniu, postawione przed fundamentem za sklepem na skrzyżowaniu w 
Kalinku 
Przewodniczący –należałoby sprawdzić, czy to mieści się w granicach działki. A czy 
skrzyżowanie zostało naprawione? 
Sołtys Zimoń –jeszcze nie. 
Ad.16. 
Przewodniczący -W przyszły wtorek, 9 i 16 grudnia odbędą się wspólne posiedzenia Komisji 
nt projektu budżetu gminy Rzgów, na które zapraszamy zainteresowanych. 
Ad.17. 
O godz. 14.30 - prowadzący obrady Przewodniczący Rady Marek Bartoszewski - wobec 
wyczerpania porządku obrad - zamknął obrady XXXII, zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w 
Rzgowie.  
 
Dokładny zapis przebiegu obrad znajduje się na nośniku CD. 
 
Protokół sporządziła:                                                Obradom przewodniczył : 

   
 


